
Arbejdsmarkedsudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 21. oktober 2010

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

AMU alm. del

Samrådsspørgsmål Q
Af evalueringen af ’Aktive - hurtigere tilbage’ fremgår det af perspektiveringen
side 23, at sagsbehandlerne grundlæggende ikke oplever behovet for tæt op-
følgning med ugentlige samtaler. Flere sagsbehandlere giver udtryk for, at det
er ’svært at give samtalerne reelt indhold’. På den baggrund har man i nogle
jobcentre udarbejdet retningslinjer for samtalernes indhold, men ’erfaringen er
dog, at sådanne retningslinjer eller skabeloner kan være nyttige i starten, men
at de mister relevans senere i forløbet, når alle emner er blevet vendt og drejet.’
I forhold til de delvist raskmeldte dokumenterer evalueringen ydermere, at der
blandt sagsbehandlerne er en tendens til, at sagsbehandlerne ’har haft svært
ved at se rationalet i, at delvist raskmeldte skal møde op i jobcentret til ugentlige
samtaler.’ I lyset af, at evalueringen således peger på, at det typisk er sagsbe-
handlernes socialfaglige vurdering, at intensivering af samtale-redskabet ikke
er hensigtsmæssig, bedes ministeren redegøre for, hvorvidt ministeren fortsat
vurderer, at tæt opfølgning med hyppige samtaler med den sygemeldte er hen-
sigtsmæssig, herunder om ministeren mener evalueringen på dette punkt giver
anledning til lovændringer?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lennart Damsbo-Andersen (S).

På udvalgets vegne

Helle Sjelle
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